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Vanhusneuvoston kokous 

Aika Torstai 28.11.2024 klo 9.02–11.12 

Paikka Kaupungintalo, Kaupunginhallituksen kokoushuone, 
Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä   Carl-Johan Numelin, puheenjohtaja  
  Leena Sorjonen, varapuheenjohtaja 

Lars Heinonen 
  Kirsti Hiltunen 

Hilkka Knuuttila 
  Ove Blomqvist 
  Anja Luoma 
  Soili Koskelainen 
  Ros-Mari Aarttila 

Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
 
Käsitellyt asiat: 
  

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.02. 

 
2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Hilkka Knuuttila ja Ros-Mari Aarttila. 

 
4. Esityslistan hyväksyminen  

Hyväksyttiin esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

5. Kaupunginjohtaja Jani Pitkäniemi 
 

Kaupunginjohtajan syksy alkoi hänen ensimmäisen talousarvionsa 
valmistelulla. Veroprosentti (7,1 %) on päätetty valtuustossa pitää 
entisellään, talousarviosta kokonaisuudessaan päätetään 
joulukuun valtuustossa. Talousarvioehdotus on tasapainoinen, 
hiukan ylijäämäinen, ja se on tehty keväällä valtuuston 
hyväksymän talouden tasapainottamis- ja tuottavuusohjelman 
hengessä. Kasvun ja oppimisen toimialan palveluverkkohanke on 
ollut tunteikas ja mielipiteitä herättävä, se tulee päätöksentekoon 
11.12.2024 valtuustossa. Asialla on taloudellista merkitystä, mutta 
päätöksestä tulee samalla kaupungille iso arvo- ja 
yhdenvertaisuusvalinta. 
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Merkittävistä asioista ensi vuoden puolella etenee keskeisten 
kaupunkialueiden osayleiskaavan valmistelu, jonka hyväksymisen 
jälkeen on sovittu, että myös kylärakenneohjelma päivitetään. 
Vanhusneuvoston jäsenet korostivat pitkäjänteisyyden 
näkökulmaa, etenkin ikäihmisten lähtökohdista: onko palveluja 
tulevaisuudessa muuallakin kuin keskustassa. Vanhusten määrän 
kasvu on jyrkästi nouseva ja se on fakta, joka on kohdattava myös 
kaupunkipolitiikassa. Ikäihmiset haluavat vaikuttaa enemmän omiin 
asioihinsa ja vanhusneuvostokin on toistuvasti hakenut puhe- ja 
äänioikeutta lautakunnissa, toistaiseksi siinä onnistumatta. 
Neuvosto pitää kuitenkin erinomaisena asiana sitä, että he saavat 
kokouksiinsa monipuolisesti kaupungin virkamiehiä vieraiksi. 
 
Kaupunginjohtaja näkee myös hyvinvointialueen ja kaupungin 
yhteistyön tärkeänä tehtävänä. Mukaansa hän sai konkreettisia 
terveisiä neuvostolta: 1. Ikäihmisten liikuntaohjelman 
toteuttaminen, mukaan lukien maksuttomuus tai alennettu hinta. 2. 
Yhteisölliseen asumiseen myötävaikuttaminen. Puheenjohtaja 
korosti keskustan elävyyttä ja saavutettavuutta, myös omalla 
autolla. Julkisen liikenteen sujuvuuteen Porvoossa onkin 
panostettu ja vanhusneuvoston jäsenistön mielestä se on myös 
näkynyt lisääntyneine vuoroineen. 

 
6. Toimintasuunnitelma 2025 

Täydennettiin suunnitelmaa ja hyväksyttiin se vuoden 2025 
toimintasuunnitelmaksi. 

 
7. Vuoden 2025 kokouspäivät 

Hyväksyttiin kokouspäivät esityksen mukaan. Päätettiin muuttaa 
kokousaika klo 10–12. 

 
8. Toimintakertomus 2024 

Leena Sorjonen täydentää toimintakertomusta yhteenvedolla. 
Toimintakertomuksen on oltava valmis hyväksyttäväksi tammikuun 
2025 kokouksessa. 

 
9. Seuraavan vanhusneuvoston valinnan järjestäminen 

 
Leena Sorjonen yhdessä sihteerin kanssa kutsuu koolle 
porvoolaisia eläkeläisjärjestöjä ja aktiivisesti ikääntyneiden parissa 
toimivia muita järjestöjä helmikuun aikana. Kokous nimeää 
ehdokkaansa vanhusneuvostojen jäseniksi, varajäseniksi, 
puheenjohtajaksi ja varapuheenjohtajaksi. Vanhusneuvosto tekee 
ehdotuksen kaupunginhallitukselle yhteiskokouksen esityksen 
perusteella. Kaupunginhallitus valitsee vanhusneuvostoon 7–9 
(seitsemän-yhdeksän) jäsentä ja kullekin henkilökohtaisen 
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varajäsenen neljän vuoden toimikaudeksi valtuustokauden 
mukaisesti. 
 

10. Tulevat tapahtumat 
Ei ole. 
 

11. Terveiset kaupungin eri lautakunnista 
Hilkka Knuuttila kertoi, että liikuntapaikkaselvitys on valmistunut 
(elinvoimalautakunta 26.11.2024). 
 

12. Terveiset hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 
 
Leena Sorjonen kertoi kuulumisia hyvinvointialueelta: 
palveluverkkoselvitys on hallituksessa 28.11.2024 ja listalla ovat 
mm. lakkautettavat yksiköt, siitä selvitys etenee valtuustoon. 
Porvoon osalta lakkautuslistalla on Näsin terveyskeskuksen 
osasto1 (1.6.2025 alkaen). Todettiin, että yksiköiden lakkautukset 
herättävät vastustusta, inhimillisyydestä kannetaan laajalti huolta. 
 

13. Muut asiat 
o Vierailu Tuusulaan toteutuu 5.3.2025. 

 
o Palaute Vanhusneuvostopäivästä 30.10.2024: 

Hilkka Knuuttila kertoi päivän olleen antoisa ja luentojen 
mielenkiintoisia, teemana oli Mikä tuo meidät yhteen? 
Tilaisuudessa kuultiin mm seuraavia aiheita: 
- ikäsyrjinnän kitkeminen 
- sote-palveluiden saavuttaminen 
- digiyhteiskunnan haasteet (esim. viranomaisposti) 
- taloudellinen, fyysinen ja henkinen kaltoinkohtelu 
- mediatietojen hallitseminen 
- mielen hyvinvointi, yksinäisyys 
- ikäsyrjintä päätöksenteossa 
Lisäksi tilaisuudessa pidettiin hyvin organisoitu työpaja. 
Hilkka kertoi myös vanhusasiavaltuutetun jättäneen 
raporttinsa eduskunnalle. 
Hilkka toimittaa jäsenille esityksen päivän sisällöstä. 

 
o Vuoden 2025 kokouksien mahdolliset vierailijat: 

- Porvoon valmius- ja riskienhallintapäällikkö Minna 
Ruolanto 01/2025 
- Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma Wiitakorpi 
02/2025 
- kaupungin sähköinsinööri Sakke Poutakivi 
- hyvinvointialueen edustaja, esim. Kirsi Oksanen/ 
vastuualuejohtaja, ikääntyneiden palvelut 
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Seuraava kokous 30.1.2025 klo 10–12. 
 

14. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.12. 
 

 
 

Carl-Johan Numelin  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjantarkastajat 
 

 

Hilkka Knuuttila  Ros-Mari Aarttila 

 
Liitteet 

 
toimintasuunnitelma 2025 
 

 


